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No a la MAT rebutja un pacte amb els empresaris per al·legar junts al projecte
En un debat amb Ammat i Pimec, tots coincideixen que ha faltat transparència

Xavier Martí, Banyoles.
Al voltant de dues hores va durar ahir el debat sobre la línia elèctrica de Molt Alta Tensió (MAT)
que van protagonitzar Xavier Llorente, portveu de la plataforma No a la MAT; Francesc Xavier
Quer, president de l'entitat que agrupa els municipis afectats pel pas de la línia de 400kV (Ammat) i
Joan Vila, representat de la Petita i Mitjana Empresa de Girona (Pimec). Tots tres actors van posar
sobre la taula les postures que fa mesos mantenen entorn d'aquest polèmic projecte. La novetat va
ser un intent de pacte entre empresaris, detractors de la línia i municipis afectats, a proposta dels
primers i que la plataforma No a la MAT va rebutjar, mentre que Ammat va considerar inviable per
manca d'interlocutors de l'administració. En el que sí que van coincidir els tres ponents va ser en la
manca de transparència i d'informació sobre el projecte d'interconnexió elèctrica entre Espanya i
França.
Amb la presència d'unes trenta persones, que omplien el petit auditori del museu Darder de
Banyoles, Joan Vila va proposar en nom de Pimec un pacte entre empresaris, afectats i opositors a la
línia per presentar tots junts al·legacions als problemes concrets que presenta el projecte. Segons va
dir Vila, encara hi ha temps per presentar aquestes al·legacions i això seria una forma de lluitar amb
unitat contra la poca transparència de l'administració.
Però poc suport va trobar Vila dels altres ponents i del públic assistent a l'acte, majoritàriament
persones afectades pel pas dels 400kV i membres de la plataforma No a la MAT. Pel que fa als seus
dos companys de debat, la resposta de Llorente, representant de No a la MAT, va ser contundent: va
insistir que no s'ha justificat la necessitat de la línia i que seria possible sostenir l'energia a les
comarques gironines gestionant la demanda, encarint les tarifes en hores punta i reforçant les actuals
línies. Llorente va qualificar l'actual situació d'"obesitat energètica" i va parlar de "superàvit
energètic" en cas que es faci laMAT tal com està projectada.
Per la seva banda, Quer va expressar la poca confiança de l'Ammat en l'administració, vistos els
intents frustrats d'aquesta entitat de reunir-se amb els representats del Govern espanyol per discutir
sobre el projecte. Quer va insistir que a França tots els representants del territori s'han posat d'acord
per lluitar contra la línia, i que la transperència de l'administració ha estat més gran.
Per la seva banda, el representant de Pimec Girona va qualificar el problema de l'energia com a "el
tema estrella dels propers vint anys", i va afirmar que la MAT és necessària perquè oferirà una
seguretat que el reforçament de les actuals línies seria impossible que acabi assegurant.


